
 
Skydeidrættens Venner Årsmøde referat 2023 Side 1 af 6 
 

 

21.–22. september 2023 

Svendborg 

 

Årsmøde referat 
 

Velkomst, kaffe, skydning og indkvartering 
 

I år var det Henning Olsen der arrangerede det årlige træf i SIV. Træffet fandt sted 

på Svendborg skyttecenter, hvor de 24 deltagere ankom kl 13.30. 

Henning bød velkommen til træffet og vi startede med at sætte os til kaffebordet. Til 

kaffen fik vi dejlig fynsk brunsviger. 

 

Så skulle vi skyde, i år var det på 50 m mod løbende vildsvin. Vi fik 2-3 prøveskud og 

derefter 10 gældende skud til klasseskydningen. 

Skydningen blev afviklet af Hennings nevø Peter Bendix, som er riffelinstruktør i 

Svendborg Jagtforening. Vi skød på foreningens helt nye bane med digital markering. Et 

godt tip vi fik, var, at sigte efter snuden. 

Derefter var der snapseskydning - 2 skud til vildsvinet. Først skulle vi skyde 1 skud hvor 

det stod stille. Når 1. skud var skudt, begyndte vildsvinet at løbe og så skulle man 

genlade og skyde inden det var forsvundet af syne. Her ville et godt tip have været - 

sigt IKKE på snuden når skiven står stille.  

Dette tip var vi nok flere der havde haft brug for. 

 

Kl. 17 var der indkvartering på Danhostel Svendborg som ligger 3,5 km fra 

Skyttecentret. 

Da vi var blevet indkvarteret, kørte vi tilbage til Skyttecentret, hvor festmiddagen -  

en lækker buffet - blev serveret. 

Efter festmiddagen blev den ordinære generalforsamling afholdt. 

 

Ordinær generalforsamling - Dagsorden 
 

1. Velkomst, herunder runde fødselsdage blandt fremmødte medlemmer. 

2. Valg af dirigent, referent og 2 stemmetællere. 

3. Aflæggelse af beretning. 

4. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse. 

5. Fastsættelse af kontingent og beløbsgrænse for kassererens konto  

jfr. § 7, stk. 1. 

6. Indkomne forslag, herunder optagelse af nye medlemmer. 

SIV DSUSkydeidrættens Venner
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 a) Nedsættelse af ad hoc udvalg til forbedring af økonomien. 

7. Valg (ulige år): 

 a.  Bestyrelsesmedlemmer for 2 år: 

  Poul Erik Hansen. 

 b.  Bestyrelsessuppleant for 1 år: 

  Kenneth S. Wadt. 

 c.  Revisor for 2 år: 

  Ingen på valg. 

 d.  Revisorsuppleant for 1 år: 

  Bent Johansen, Valby. 

8. Næste møde(r). 

9. Eventuelt. 

 

 

Ad 1. Velkomst, herunder runde fødselsdage blandt fremmødte medlemmer  

 

Da vores formand Hans Larsen var på ferie, var det Jens Peter Jensen som bød 

velkommen til generalforsamlingen. 

Derefter bad han om et minuts stilhed til minde om Bendt Rasmussen og Harmen Larsen 

der begge var afgået ved døden. 

 

Uddeling af vingaver til runde fødselsdage: 

• Henning Olsen 70 år den 27/9 2022. 

• Laurits Andersen 70 år den 27/11 2022. 

• Kenneth Seeger Wadt 65 år den 12/12 2022. 

• Poul Erik Hansen 75 år den 15/3 2023. 

• Steen Hansen 60 år den 21/3 2023. 

• Kjeld Hansen 85 år den 30/4 2023. 

• Tommy Sørensen 60 år den 14/5 2023. 

• Karen Lolle 65 år den 8/8 2023. 

• Regnar Nilsson 75 år den 13/8 2023. 

 

Ad 2. Valg af dirigent, referent og 2 stemmetællere 

 

Bent Johansen KSF blev foreslået og valgt som dirigent. Bent erklærede forsamlingen 

lovligt indvarslet og beslutningsdygtig.  

24 stemmeberettigede var tilstede. 

Karen Lolle blev foreslået og valgt til referent. 

Jakob Grønbæk og Hasse Persson blev foreslået og valgt som stemmetællere. 

 

Ad 3. Aflæggelse af beretning  

 

I Hans Larsens fravær oplæste Jens Peter Jensen Hans Larsens beretning om SIVs 
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virke i 2022/23: 

 
• Tak til Henning, som har inviteret os til Svendborg for afholdelse af årsmødet 2023 og 

ligeledes til hans hjælper. 

• Det var først meningen at vi skulle afholde mødet på Vestfyn og skyde flugtskydning, som 

Poul Erik Nielsen havde forudset, men det blev ikke muligt at samle ophold – skydning – 

lokaler og fortæring indenfor tilpas kort afstand. 

• Der er nu 2 år til vi kan holde 50års jubilæum og skal have tænkt på hvad vi skal i den 

forbindelse. Jeg har haft kontakt til Hvidkilde Gods for at høre hvad de har af lokaler og 

har aftale om at mødes med direktøren på Hvidkilde Gods, når høsten er ovre. 

• Vi har ikke fundet løsningen på vores manglende årlige økonomiske tilskud fra DSU, som 

betyder at SIV selv skal klare økonomien for et budget for udgifter til overnatning – 

festmiddag og aktivitet dag 1 og dag 2 

• Det betyder at vi skal finde ideer og forslag til en bedre økonomi i form af sponsorater - 

søge Fonde - deltagerbetaling og andet der kan gøre det lettere at afholde det årlige 

møde, ikke mindst for arrangøren af det årlige  SIV møde.  

• Poul Erik vil komme mere præcist ind på, hvad det kan betyde for økonomien. 

• På mødet 2020 fik vi lavet vedtægter for SIV (se hjemme siden med et klik på ”om os”) 

• Vi mener at løsningen med digital Post fungerer, og håber at i flittigt vil gå på SIV`s 

hjemmeside som er siv-venner.dk og blive opdateret, med et klik på også ”historie” og 

”billeder” m.m. 

• Jeg /vi håber virkelig at SIV vil fortsætte ud i fremtiden og være stedet hvor vi kan se 

frem til at mødes og udveksle oplevelser – erfaringer og minder fra gode gamle dage.  

• MEN kære venner, vi hører alle sammen til ”Tordenskjolds soldater” og der bliver stadig 

færre af vores slags og dermed en mindre kreds at finde SIV medlemmer fra, så det er 

vigtigt at være opmærksom på nye medlemmer. 

• Det er med stor fornøjelse at vi i år kan byde velkommen til nyt medlem, som blev 

optaget på vores sidste møde i Viborg. 

• Jeg kan derfor byde specielt velkommen til Steen Hansen, som er her i dag. 

Vi håber at du vil føle dig velkommen i SIV. 

• Vi har lavet et nyt digitalt fødselsdagskort, som opdateres med et nyt billede fra Året 

før, som der er sendt til 12 medlemmer, der har haft rund fødselsdag, siden vi mødtes i 

Viborg.  

• Skydningen (vil vi komme tilbage til senere). 

• Indkvarteringen (med praktiske bemærkninger). 

• Der er plads til nye medlemmer, som har haft en ledende rolle / lagt et stort og 

betydningsfuldt arbejde i DSU regi. 

• Det var formandens beretning 

 

NB!  

Hans Larsen har netop meddelt (fra Kreta), at han har fået besked fra Hvidkilde, at vi 

om 2 år kan være på Røde Mølle for kr. 20.000 plus moms. Det omfatter 32-34 

værelser, lokaler og service. Det forhandler Hans videre på, når han kommer hjem. 

 

Beretningen blev enstemmigt godkendt.  
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Ad 4. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse 

 

Det reviderede regnskab blev uddelt. 

 

Per Shultz mente at der skulle kæmpes for, at få DSU til at yde tilskud. 

Hasse Persson foreslog at spare medaljer væk. 

 

Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 

 

Ad 5. Fastsættelse af kontingent og beløbsgrænse for kassererens konto  

       jfr. § 7, tk. 1  

 

Bestyrelsen foreslog uændret kontingent kr. 500,00. 

Bestyrelsen foreslog uændret beløbsgrænse for kassererens konto på kr. 100.000,00. 

 

Begge forslag blev vedtaget. 

 

Ad 6. Indkomne forslag, herunder optagelse af nye medlemmer 

 

Der var ingen indkomne forslag. 

 

Der blev foreslået 4 nye medlemmer: 

•  Claus Brix Laursen 

•  Jens Peter Bindesbøll 

•  Erik Vogn 

•  Bernd Grimmel 

Alle 4 medlemmer blev enstemmigt godkendt. 

 

 a) Nedsættelse af ad hoc udvalg til forbedring af økonomien. 

 

På bestyrelsens vegne trak Poul Erik Hansen forslag til nedsættelse af udvalg 

tilbage.  

Bestyrelsen ville i stedet foreslå egenbetaling af overnatning på træf.  

Jo flere på værelset jo billigere pris. 

 

Henning Olsen gik ind for egenbetaling af overnatning. 

 

Der var en lille snak angående fradragsberettigede gaver via DSU..  

Da vi ikke længere er tilknyttet DSU og ikke selv er godkendt til modtagelse af 

fradragsberettigede gaver, er dette ikke en mulighed. 

 

Finn Danielsen mener principielt at hele træffet skal betales af SIV. 
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Jens Peter Jensen foreslog en vejledende afstemning. 

15 var for og 2 imod egenbetaling af overnatning. 

 

Ad 7. Valg (ulige år): 

 a.  Bestyrelsesmedlemmer for 2 år: 

  Poul Erik Hansen blev foreslået og genvalgt. 

 b.  Bestyrelsessuppleant for 1 år: 

  Kenneth S. Wadt blev foreslået og genvalgt. 

 c.  Revisor for 2 år: 

  Ingen på valg. 

 d.  Revisorsuppleant for 1 år: 

  Bent Johansen, Valby blev foreslået og genvalgt. 

 

Ad 8. Næste møde(r) 

 

2024: Finn Danielsen tilbød at arrangere årets træf i Århus. 

Finn foreslog om vi kunne skyde biatlon, de havde fået nye baner. 

Jakob Grønbæk foreslog pistol, da vi næsten altid skyder riffel. 

Vejledende afstemning: pistol 15 og riffel 1. I øvrigt bestemmer arrangøren. 

2025: Jubilæum - bestyrelsen. 

2026: Lauritz og Kurt ???? 

 

Ad 9. Eventuelt 

 

Der var kommet hilsner fra Hans Larsen og Jess Larsen med ønsket om et godt træf. 

Der var også en hilsen fra Kaj Wangsgaard, som fyldte 80 år under træffet, og derfor 

havde meldt afbud. 

Bo Schebye og Per W Jørgensen har meldt sig ud af SIV. 

 

Henning modtog vandrepokalen, som hvert år tildeles arrangøren. 

Desuden var der vingaver til både Henning og Peter som tak for et fremragende 

arrangement. Udover afvikling af skydningen, var Peter ved Hennings side ved både 

kaffe, middag og oprydning. 

 

Steen takkede for optagelse i foreingen, som han var glad for. 

 

Jens Peter takkede af - og vi rejste os og udbragte et trefoldigt leve. 

 

Præmieoverrækkelse: 

Klasse 1 (u/ 70 år) - 6 deltagere  

Jakob Grønbæk 36   guld  

Finn Danielsen 25   sølv  

Tommy Sørensen 21  bronze  
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Klasse 2 (70 - 78 år) - 8 deltagere  

Regnar Nilsson 21   guld  

Hardy Larsen 20   sølv  

Laurits Andersen 17   bronze  

Klasse 3 (o/ 78 år) - 8 deltagere 

Poul Erik Nielsen 14   guld  

Egon Kristensen 13   sølv  

Bent Johansen 13  bronze  

Snapsepokalen (ret til at medbringe snaps til næste træf)  

Finn Danielsen 9 

 

 

Besøg på Naturama Svendborg. 
 

Efter morgenmaden kørte vi hen til Naturama Svendborg.  

Vores guide Stine, som havde studeret biologi i Odense, startede i museets gamle 

udstilling med at fortælle om, hvordan Harald Thomsen i 1935 kunne byde velkommen til 

Svendborg Zoologiske Museum.  

Harald Thomsens glødende interesse for dyr bevirkede at han i alle årene indtil sin død i 

1959 udviklede museet. 

Derefter gik vi ind i museets nye bygning der var i 3 etager opdelt i LUFT, JORD og 

VAND. Her fortalte hun meget indlevende om havdyrene, som er hendes store interesse.  

Derefter fortalte hun om spescaludstillingen Rock Fossils on Tour. 

Her kunne man høre musik fra musikere som havde lagt navn til nyfundne fossiler.  

Der var stort bifald til Stine efter hendes fremragende rundvisning og fortælling. 

Vi havde derefter en time på egen hånd i museet 

 

Frokost og afrejse 
 

Vi forlod museet og gik ned til Svendborg havn, hvor Restaurant Svendborgsund ligger.  

Her fik vi serveret en fantastisk æggekage med MASSER af flæskesvær, rugbrød, 

sennep mm. 

 

Inden afrejse fik vi taget et fællesfoto uden for restauranten, hvorefter vi kørte hver 

til sit. 

 

Vi ses i 2024 i Aarhus. 

 

Karen Lolle  Bent Johansen 

Referent  Dirigent ved generalforsamling 

 


